
 

 

Félelem nélküli élet 

 

Van egy nagyon izgalmas kérdés: halljuk a tanításokat, halljuk néha Istent, tudjuk, hogy mit kellene 

tenni, de alapvetően a legtöbb esetben nehezen tesszük meg, ha egyáltalán stb. Elgondolkodtál, hogy 

vajon miért is ilyen nehezen követjük az Urat? Amikor nagy a baj, rögtön odafutunk, de mikor csak 

járni, élni kellene, akkor nehéz, nem bízunk benne. De miért is nem? 

Félelem. Nem új dolog ez, beszéltünk már róla, megláttuk, hogy nem hisszük el, hogy Isten jó, jót 

akar, jól fog bennünket átvinni, és Vele teljes az élet. Viszont, ha nem hisszük ezt el, akkor saját 

fejünk után megyünk, és károkat okozunk magunknak és másoknak. A legtöbb keresztény ott tart, 

hogy ugyan egy erkölcsösebb életet él, mint megtérése előtt, már benne van Isten, és úgy gondolja, 

hogy az Isten majd támogatja Őt az életében. Amikor azonban Isten kérne valamit, helyzetek által 

vagy konkrétan is, akkor, nem tudja megtenni, vagy azért mert nem akarja, vagy azért mert fél. Bár 

tudjuk, hogy ez rossz, érezzük is, de nincs erőnk, hogy a félemünket legyőzve Őt kövessük, Őrá 

hallgassunk- bármit is kér.  

Jézus Krisztus azért is eljött, hogy ezt a félelem rabságot is felszámolja: Zsid 2:15 és megszabadítsa 

azokat, akik a haláltól való félelem miatt egész életükben rabok voltak. 

Azt állítom ezzel, hogy az újjászületett, megtért emberek nem szabadok? Gyakorlatilag igen. 

Szabadok az üdvösségre, mennyei szempontból, de hogy mennyre tudnak, merni élni ezzel a 

szabadsággal ITT a földön- nos az elég kétséges. Örömtelibb már a megtért élet az elején, de nem 

szabadabb. És a legtöbb fájdalom az abból fog származni, mikor újra meg újra kiderül, hogy mennyire 

nem is vagyok arra szabad, hogy Őt kövessem. 

Mi az útja, módja ennek a szabadságnak az eléréshez? Ha megnézzük Péter apostol életét, azt 

látjuk, hogy ő egy igazi,  tipikus karizmatikus hívő volt. Egy személyes evangelizáción, András által, 

megismerkedett Jézussal, és rögtön el kezdett járni a házicsoportra, amit Jézus vezetett, közben 

dolgozott, végezte a munkáját a Halászati Kft-ben, de közben sem a világnak élt már. Simán 

átengedte a szolgálat, a házicsoport számára a csónakját, tehát ott volt vele Jézus a 

mindennapokban, a hcs, gyüli hétvégi szolgálatok, mindenhol ott volt. És hát nagyon szerette az Urat, 

voltak titkos álmai, ha majd itt ez megvalósul, akkor a Király Jézus minisztere lesz, vagy a halászati 

miniszter- szóval olyan jó volt minden, csak ez a Jézus.. néha olyan furcsa, ünneprontó beszédeket is 

kezdett mondogatni. Elfogják majd fogni, meg, hogy meg fog halni… 

Semmiképp, kezdte Péter- mire jól lesátánozta a hcs vezetője. Jó, hát történtek csodák, Péter látott 

ezt, azt, kilépett vízre ilyenek. A megdicsőülés hegyén látta a szenteket, meg elég komoly csodákat, 

hallotta az Atya hangját. Hazament, elbeszélte a feleségének, az anyósának. Ha az anyósa épp náthás 

volt, jött Jézus- meggyógyította. Azt mondanád, na, ez az a karizmatikus hívő élet, ami teljes. Igen, 

lehet-de nem neki. 

Akit Isten elhív fogolynak, azt fogolynak hívja ám. És jött az alkonyzóna. Kezdődött a külső nyomás, 

adószedők, farizeusok, nagytanács, hangok, hogy a hatalomnak nem teszik, konfliktusok, sötétség- és 

hát Péter hajlamos volt a gyávaságra. Nem igen volt az a mártír típus. Mindig ő akarja megúszni az 

események, úgymond rosszba fordulását. Aztán az éjszakán a többiek csak elfutottak, ő meg is 

tagadta, el is árulta, és káromolta is a múltat. A keresztnél sincs ott, csak János. Na, szóval itt van 



Péter, aztán az ApCselben azt olvassuk, h 3000 ember előtt a prédikál, aztán a Tanács előtt is, meg 

nyugodtan alszik a börtönben, és majd 30 év múlva kivégzik.  

Ez az ember bátor lett, ez a Péter nem félt. Mi történt a kettő között? Hogyan lehetne eljutni arra a 

szabadságra, ami félelem nélkül való? Hogyan tudsz félelem nélkül élni, akár a munkahelyeddel 

kapcsolatosan, vállalkozás, család, szolgálat, ház, baráti kapcsolatok- szóval bármiben és bármivel 

kapcsolatban, hogyan szabadulhatsz fel a félelemtől?  

Azért fontos kérdés ez, mert minden, amit itt a földön megélhetnénk ajándékként, az Istentől, nem 

tud kiteljesedni, elmélyülni, gazdagodni, ha nem Isten által működtetem, nem Őt követve 

működtetem - de egy alapszint után a félelem megakadályozza ezt, rabságban tart, nem tudok 

nagyokat kilépni, látom h pár nagy mikrofonosnak sikerül, megveszem a könyveiket, de hogyan 

tudnék kilépni én is? Mi az élet szabadságának a záloga? Hogyan lesz a gyáva Péterből, az, akinek 

Isten már az elhívásakor is látta és el is mondta? 

Róm 6:4 Amikor belemerültünk Jézus halálába, akkor el is temettek bennünket vele együtt. Ez pedig 

azért történt, hogy mi is új életben induljunk el, ugyanúgy, mint ahogy Krisztust az Atya-Isten 

dicsőséges hatalma feltámasztotta a halálból. 6:5 Mert ha eggyé váltunk Krisztussal a halálában, 

akkor egyesülni fogunk vele a feltámadásában is. 

Róm 6:8 Mivel Krisztussal együtt meghaltunk, hisszük, hogy vele együtt fogunk élni is. 6:9 Hiszen 

tudjuk, hogy mivel Krisztus feltámadt a halálból, többé nem hal meg soha. A Halálnak nincs többé 

hatalma felette. 6:10 Mert Krisztus azért halt meg, hogy egyszer és mindenkorra legyőzze a bűn 

hatalmát. Mióta viszont feltámadt és él, Istennek él. 6:11 Hasonlóképpen, ti is tekintsétek magatokat 

halottnak a bűn számára. Ugyanakkor, tekintsétek magatokat élőknek is, mint akik Istenért éltek, 

Jézus Krisztusban. 

Az új életben való elindulásunk a megtérésünkkel, az újjászületésünkkel kezdődik el. De ezzel, csak 

elkezdődik a folyamat. Félre ne értsd, üdvösséged van hit által, attól a pillanattól fogva, mikor 

elhitted és elkötelezted magad Jézus Krisztus mellett. De földi szempontból, a folyamat csak elindult 

ezzel.  

Az alapfeltétel pedig, hogy eggyé válni az Ő halálában. Ez nem pusztán azt jelenti, hogy elfogadtam 

a kivégzésével járó helycserét és abban azonosulok. Nem csak a via Dolorosan vette fel a keresztet 

Jézus, csak ott vált láthatóvá, hogy milyen keresztet vitt előtte is, a mindennapokban 33 éves 

koráig. 

Ez benned is lejátszódhat, minden területen, sőt minél több területen annál jobb. Ha azonosulsz az Ő 

halálával, a feltámadásban is azonosulsz. A Mennyben támadt fel? Nem, még itt a földön! És itt is 

eltöltött egy kis időt, ezzel megmutatva, hogy a feltámadás erejével lehet itt a földön élni. De mikor 

feltámadt, teljesen szabadon járt kelt, falon át stb. Ezt persze az Ő megdicsőült testével tehette, de 

szellemileg bemutatta, hogy bármi, ami a feltámadás után van, bármi, ami átment a halálon, 

elengedésen, az utána örökkévaló és teljesen szabad, nem lesznek földi falak, emberi korlátok. 

Legyen ez üzleti, kapcsolati, szolgálati vagy bármilyen terület. 

A feltámadás erejével való élet olyannyira más, hogy Pál arról ír: 2Kor 5:16 Azért mi ezentúl senkit 

sem ismerünk test szerint; sőt ha ismertük is Krisztust test szerint, de már többé nem 

ismerjük.v5:17 Azért ha valaki Krisztusban van, új teremtés [az]; a régiek elmúltak, íme, újjá lett 

minden. 

Pontosan felismerte, hogy még maga Jézus is értékesebb erővel bír, a feltámadása után. Ezért: Fil 

3:10 Az a célom, hogy egyre jobban megismerjem Krisztust, és megtapasztaljam azt az erőt, amellyel 



Isten feltámasztotta őt a halálból. Közösséget akarok vállalni Krisztussal a szenvedéseiben is. Egyre 

jobban hasonlítani szeretnék hozzá, még a halálomban is. 

Miért? Hát a feltámadás ereje miatt. 

3:11 Mindezt pedig abban a reményben, hogy én is részt fogok venni a halottak közül való 

feltámadásban. 3:12 Igaz, még nem értem el ezt a célt. (Ez nem az üdvösségről szól csak!) Még nem 

vagyok olyan, mint amilyennek Isten akarja, hogy legyek. De állandóan azon igyekezem, hogy ezt a 

célt elérjem, és erősen megragadjam, ahogy Krisztus is erősen megragadott engem. 3:13 Testvéreim, 

tudom, hogy most még nem értem el ezt a célt. De erre az egy dologra figyelek: elfelejtem azt, ami 

már mögöttem van, és teljes erővel igyekszem előre. 3:14 Azért küzdök, hogy elérjem ezt a célt, és 

megkapjam a győztesnek járó mennyei jutalmat. Isten maga hívott el bennünket arra Krisztus Jézus 

által, hogy ezt a díjat megkapjuk. 3:15 Akik szellemileg érettek vagyunk, mind így kellene 

gondolkozzunk. De ha valamiben más lenne a véleményetek, Isten majd azt is megmutatja nektek. 

3:16 Amit viszont már megértettünk, azt az igazságot követnünk is kell. 3:17 Testvéreim, ti is 

mindannyian kövessétek az én példámat! Azokra figyeljetek, akik úgy élnek, ahogyan mi példát 

mutattunk nektek! 3:18 Mert sokan vannak, akik úgy élnek, mint a Krisztus Keresztjének ellenségei.  

Itt is kiderül, hogy nem az üdvösségről beszél, hanem az önmegfeszített életről. 

Ezekről az emberekről már sokszor beszéltem nektek, és most sírva mondom ezt ismét. 3:19 Mert 

ezeknek pusztulás lesz a sorsa. Nem Istent imádják, hanem a saját testi kívánságaikat szolgálják ki. 

Szégyellni való dolgokat tesznek, és még büszkék is rá! Csak földi dolgokon jár az eszük. 3:20 A mi 

igazi hazánk azonban a Menny. Szabadítónkat, az Úr Jézus Krisztust is a Mennyből várjuk: onnan fog 

visszajönni.3:21 Ő fogja megváltoztatni jelenlegi földi testünket, hogy hasonló legyen az ő dicsőséges 

testéhez. Jézus ereje fogja ezt a változást véghezvinni. Ugyanezzel az erővel fog uralkodni minden és 

mindenki fölött. 

Pál arról a titokról ír, hogy a feltámadás erejéhez hozzá lehet férni, igaz, csak ugyanúgy, ahogy Jézus 

is tette - saját halálával. Amikor egy-egy területen bevállalod, hogy az akaratodat letedd, a 

lehetőségeid letedd, ha Isten kéri, akkor úgy érzed, hogy a dolog elhal - jól érzed, viszont ami 

feltámad, az a feltámadás erejével fog már rendelkezni. És szabad leszel. És ne feledd, a nagy halál, 

kínlódás, stb. a több éves szolgálatához képest három nap volt, szóval nem egy pillanat az igaz, de 

nem tart soká. 

Akit a fiú megszabadít, az lesz valósággal szabad. Akit a Fiúság szelleme megszabadít. A feltámadt 

élet félelem nélküli élet, hisz a kötelek, zsarolás stb. nem tudja elérni. Az ilyen ember nem félti az 

életét többé, így nem zsarolható sem emberek, sem az ördög által.  A tanulság az, hogy csak a 

feltámadt élet ad szabadságot, a megtért élet, itt a földön még nem. 

Ami miatt ezt végig lehet csinálni, az egyfelől az, hogy az Atya végzi el bennünk, a Szelleme és az Ige 

által, Ő vonz át bennünket döntések csomópontjain, keresztútjain. A másik, hogy a Krisztust 

követőkre fokozottan igaz 2 dolog, amit Jézus mondott: 

Márk 10:29 Jézus pedig felelvén, monda: Bizony mondom nektek, senki sincs, aki elhagyta házát, 

vagy fitestvéreit, vagy nőtestvéreit, vagy atyját, vagy anyját, vagy feleségét, vagy gyermekeit, vagy 

szántóföldjeit én értem és az evangéliumért. 10:30 Aki százannyit ne kapna most ebben az időben, 

házakat, fitestvéreket, nőtestvéreket, anyákat, gyermekeket és szántóföldeket, üldözésekkel együtt; 

a jövendő világon pedig örök életet. ( Ján 12:24 Bizony, bizony mondom nektek: Ha a földbe esett 

gabonamag el nem hal, csak egymaga marad; ha pedig elhal, sok gyümölcsöt terem.) 



Hangsúlyozom, ez nem egy lemondás az élet örömeiről, hogy utána a keresztény élet Toldihoz lesz 

hasonló, mint komor bikának olyan lesz járása. Ez a szabadságról szól, a félelem nélküli örömteli 

életről. 

Máté 6:32 Mert mind ezeket a pogányok kérdezik. Mert jól tudja a ti mennyei Atyátok, hogy mind 

ezekre szükségetek van. 6:33 Hanem keressétek először Istennek országát, és az ő igazságát; és ezek 

mind megadatnak nektek. 

A keressétek, az nem túl nehéz, nem könnyű, de nem túl nehéz - mert egy fókuszt, hangsúlyváltást 

takar. Pl. h reggelente legyek vele, napközben is, ha helyzet van - mit tenne ő, vagy, engem 

foglalkoztató kérdésben nézzem meg az igét, elmélkedjek rajta stb. Alapvetően ilyen jellegű 

kérdésekkel foglalkozzam - ezt nagyban segíti a gyülekezeti élet, gyülekezeti kultúra.  

Aztán, mikor egy-egy ponton Őt követem, kezdve onnan, h adakozom, imádkozom, vagy bármi, ami 

alap: elmegyek evangelizálni vagy a mennyei hivatásomra, szolgálatomra felkészülni, akkor ez már 

fog járni szenvedéssel - hisz keresztút, de, jön a fizetség is ill. előleg. Ez tehát az alapút, és ha valaki 

ezen jár, akkor jut el, közben jut el a feltámadás erejének kérdésköréhez, hogy hogyan is lehet ahhoz 

hozzáférni. 

Ma, alapvetően olyan korszak van, mikor Isten az Ő népét előkészíti, felkészíti a Nagy Találkozásra, 

illetve az azt megelőző eszkatológiai eseményekre. Sosem volt ez amúgy másként, minden 

évszázadban, korban ez zajlott le, csak akkor az egyéni hívő életben, hisz halálával találkozott az illető 

Jézussal, de most, a mi korunk egy plusz különlegességet is hordoz, mivel mielőtt távoznánk, előtte itt 

a földön leszünk ragyogók, tökéletesek, iránymutatók stb.  

Hogyan érinti ez a mindennapokat? Nagyon is. Először is változnak a fókuszpontok. Ez főleg azoknak 

nehéz, akik elsőként érzékelik ezt- hisz eleinte kevesebben vannak, vagy épp magányosnak tűnnek. 

Ők a gyülekezetek furabogarai. A túl szentek, a túl elkötelezettek. A túl sokat Istenen rágódok. Akik 

néha akarnának „normális” keresztény életet élni, de nem tudnak, mintha mindig visszarántaná őket 

Isten egy privát útra. Nekik lehet, nekem miért nem?  

Ma hajnalban Isten nekik üzent, azzal, amit Isten Illésnek mondott: 1Kir 19:14 Ő így felelt: Nagyon 

búsulok az ÚRért, a Seregek Istenéért, mert Izráel fiai elhagyták szövetségedet, lerombolták 

oltáraidat, és prófétáidat megölték fegyverrel. Csak én maradtam meg egyedül, de engem is halálra 

keresnek. (…) 1Kir 19:18 De meghagyok Izráelben hétezer embert: minden térdet, amely nem hajolt 

meg a Baalnak, és minden szájat, amely nem csókolta meg azt. 

Isten azt üzeni, hogy nem vagy egyedül. Ez egy alapelv, ha ott hétezer, itt több lesz ezen az 

újszövetségi oldalon, és ez jó hír. Nem vagy egyedül, lesznek és vannak olyan bolondok, mint te, akik 

ugyanott tartanak bolondulásuk fokán. Igen, téged a hívők is kicsit furcsának fognak nézni, de értsd 

meg, nem azért mert rossz vagy, nem azért mert ilyen akartál lenni, ilyen furcsa bogár, egyszerűen 

prófétikus életet kell/lehet élned, vagyis a te életed egyben jövőre mutató, előre mutató, 

mondhatni a közel jövőből érkező élet. De, egyre többen lesznek, akikről kiderül, h ők is ilyenek, 

aztán a végére mindenki befut. 

Tehát, nagyobb méretben, lényegesen több emberrel nagyobb csiszolás zajlik – itt a földön. A 

Királyság kiáradásának idejére készülünk. Annak idején 11 ember vállalta be a maguk kereszthalálos 

élményét, és több ezer ember megtért, ma több ezer, százezer ember van erre elhívva erre. 

De bárhol is tartasz éppen, törekedj a feltámadás erejére életed minden területén, és Isten mindig 

meg fogja mutatni, hogy mi is az adott dolog, amin keresztül Te hozzájuthatsz növekvő méretben a 

feltámadás erejéhez, és azzal a szabadsághoz.  



Dicsőség Istennek! 


